

MINUTES OF PROCEEDINGS

THURSDAY, JANUARY 26, 1984

(1)

[Text]

The Standing Committee on External Affairs and National Defence met at 11:36 o'clock a.m., this day for the purpose of organization.

Members of the Committee present: Mrs. Appolloni, Messrs. Dupras, Hudecki, Laniel, Prud'homme, Robinson (*Etotobicoke—Lakeshore*), Bosley, Stevens, Miss Jewett, and Mr. Sargeant.

Alternates present: Mrs. Beauchamp-Niquet, Messrs. Gimaiël, Massé, Pelletier, Watson, Darling, McLean and Munro (*Esquimalt—Saanich*).

Other Member present: Mr. Landers.

The Clerk of the Committee presided over the election of the Chairman.

Mr. Robinson (*Etotobicoke—Lakeshore*), seconded by Mr. Stevens, moved,—That Mr. Prud'homme do take the Chair of the Committee as Chairman.

The question being put on the motion, it was agreed to.

The Chairman took the Chair.

On motion of Mr. Hudecki, seconded by Mr. Bosley, it was agreed,—That Mrs. Appolloni be elected Vice-Chairman of the Committee.

Mr. Dupras moved,—That the Sub-committee on Agenda and Procedure be composed of eight (8) members, the Chairman plus four (4) members of the Liberal Party, two (2) members of the Progressive Conservative Party and one (1) member of the New Democratic Party, after the usual consultation with the Whips of the different parties.

And debate arising thereon;

Mr. Robinson (*Etotobicoke—Lakeshore*) moved,—That the motion be amended by striking out the words "eight (8) members, the Chairman plus four (4) members of the Liberal Party", and substituting the following therefor:

"seven (7) members, the Chairman plus three (3) members of the Liberal Party".

After debate, the question being put on the amendment, it was, by a show of hands, agreed to: Yeas: 10; Nays: 3.

And the question being put on the main motion, as amended, it was by show of hands, agreed to: Yeas: 10; Nays: 3.

On motion of Mr. Darling, it was agreed,—That the Committee print 1,000 copies of its Minutes of Proceedings and Evidence.

On motion of Mr. Robinson (*Etotobicoke—Lakeshore*), it was agreed,—That the Chairman be authorized to hold meetings, to receive and authorize the printing of evidence when a quorum is not present, provided that no fewer than five (5) members are present, of which two (2) members are of the Opposition.

PROCÈS-VERBAL

LE JEUDI 26 JANVIER 1984

(1)

[Traduction]

Le Comité permanent des affaires extérieures et de la défense nationale tient, ce jour à 11 h 36, sa séance d'organisation.

Membres du Comité présents: M^{me} Appolloni, MM. Dupras, Hudecki, Laniel, Prud'homme, Robinson (*Etotobicoke—Lakeshore*), Bosley, Stevens, M^{lle} Jewett, et M. Sargeant.

Substituts présents: M^{me} Beauchamp-Niquet, MM. Gimaiël, Massé, Pelletier, Watson, Darling, McLean et Munro (*Esquimalt—Saanich*).

Autre député présent: M. Landers.

Le greffier préside l'élection du président.

M. Robinson (*Etotobicoke—Lakeshore*), appuyé par M. Stevens, propose,—Que M. Prud'homme assume la présidence du Comité.

La motion est mise aux voix et adoptée.

Le président ouvre la séance.

Sur motion de M. Hudecki, appuyé par M. Bosley, *il est convenu*,—Que M^{me} Appolloni assume la vice-présidence du Comité.

M. Dupras propose,—Que le Sous-comité du programme et de la procédure se compose de huit (8) membres, soit le président, quatre (4) membres du parti libéral, deux (2) membres du parti progressiste conservateur et un (1) membre du parti néo-démocrate, après consultations d'usage avec les whips des divers partis.

Un débat s'ensuit.

M. Robinson (*Etotobicoke—Lakeshore*) propose,—Que la motion soit modifiée par la substitution aux mots «huit (8) membres, soit le président, quatre (4) membres du parti libéral», de ce qui suit:

«sept (7) membres, soit le président, trois (3) membres du parti libéral».

Après débat, l'amendement est mis aux voix et adopté par vote à main levée: Pour: 10; Contre: 3.

L'amendement mis aux voix, sous sa forme modifiée, est adopté par vote à main levée: Pour: 10; Contre: 3.

Sur motion de M. Darling, *il est convenu*,—Que le Comité commande 1000 copies de ses *Procès-verbaux et témoignages*.

Sur motion de M. Robinson (*Etotobicoke—Lakeshore*), *il est convenu*,—Que le président soit autorisé à tenir des réunions pour recevoir des témoignages et en autoriser l'impression quand le quorum n'est pas atteint, pourvu que cinq (5) membres au moins soient présents, dont deux (2) membres de l'opposition.